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Beslutande:  För PRO  

Gun Yström, Kerstin Nilsson, Leif Gustavsson  
 
  För SPF 
  Ann-Margret Nilsson, Kerstin Uhrberg 
  
  För SKPF 
  Ann-Greta Bengtsson, Monika Hellsten 
 
  Förtroendevalda 

Gun-Britt Löfdahl, Eva Manns, Elisabeth Wetoft Petersson, Ewy 
Henriksson, Per Svendgren 
 

Ersättare: Per Meijer PRO, Marita Johansson PRO, Doris Sandberg PRO, 
Kerstin Johansson SPF, Anna-Karin Malmkvist SPF, Bo Måbrink 
SKPF 

 
 
Övriga: Pia Bagge, Jeanette Hembring-Stjernström, Ewa Sjögren, 

Thomas Ingelstrand, Marinette Urell, Åsa Rydberg, Eva Persson, 
Eva-Lotta Tylenius, Niklas Ohlin   

  
 
 
Utses att justera: Gun Yström 
 
 
 
 
Sekreterare:  __________________________ Paragraf 15 - 26 
  Jeanette Hembring-Stjernström 
 
 
Ordförande:  __________________________ 
  Gun-Britt Löfdahl 
 
 
 
Justerande:  __________________________  
  Gun Yström  
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§ 15 
Mötets öppnande 
Gun-Britt Löfdahl öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 
§ 16 
Godkännande av dagordning.  
Föreslagen dagordning godkändes med följande tillägg under övriga frågor: 

- Bowling 
 
§ 17 
Val av justerare 
Gun Yström, PRO valdes till att justera dagens protokoll jämte ordförande Gun-Britt Löfdahl. 
 
§ 18 
Föregående protokoll 
Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 19 
Hemvårdsnämndens ordförande har ordet 
Ewa Sjögren, hemvårdsnämndens ordförande presenterar sig.  
Ewa tackar för inbjudan att delta på Kommunala pensionärsrådets möten. I den mån det 
finns tid så kommer Ewa att delta på möten framöver.  
 
Ewa känner sig ödmjuk inför uppdraget som nämndens ordförande och tycker att det känns 
bra. Vi står inför tre stora utmaningar framöver och det är demografin då vi blir fler och fler 
äldre. Sen är det även ekonomin och kompetensförsörjningen som är en stor utmaning 
kommande år. Vi tittar nu på att renodla undersköterskans jobb, att ha servicepersonal som 
jobbar med vissa delar såsom städ. Vi jobbar också med utbildnings och 
arbetsmarknadsförvaltningen och vad de kan göra för att omvårdnadsprogrammet ska bli 
mer populärt. Det blir färre och färre ungdomar som vill jobba inom äldreomsorgen.  
 
Äldre- och socialförsäkringsministern Anna Tenje har varit i Halmstad och bland annat 
besökt Kattegatts äldreboende. Personalen på boendet tog emot Anna Tenje i folkdräkter 
och cheferna informerade om deras verksamhet med konceptet världen i fokus samt 
satsningen på språkombud.   
 
Ordförande Gun-Britt Löfdahl påtalar att pensionärsrådet är inte enbart en remissinstans.  
Vi kommer framöver att diskutera och föra en dialog kring förebyggande arbete. För att klara 
äldreomsorgen i framtiden så måste åtgärder vidtas. Vi har en bra kvalitet i vården idag men 
vi står inför stora utmaningar när det gäller att rekrytera ny personal och även att behålla den 
personal vi har. Vi är många som konkurrerar om den arbetskraft som står till 
arbetsmarknadens förfogande.  
 
Ewa informerar om att hemvårdsnämnden beslutade den 30:de juni 2021 att genomföra 
projekt ”Aktivitetspeng” och tillämpa valfrihetssystem enligt lagen (2008:962) om 
valfrihetssystem under perioden september 2021-december 2022. Syftet med 
aktivitetschecken var att stimulera kommuninvånare från 79 år och äldre att delta i aktiviteter, 
vilket bidrar till ökad gemenskap och inkludering. Nyttjandegraden av aktivitetscheckar var 
2021 1,5% och 2022 2,5%. Med anledning av det så beslutade hemvårdsnämnden 221130 
att projektet avslutas och att valfrihetssystemet upphör att gälla 2022-12-31. Nämnden gav 
då förvaltningen i uppdrag att i samråd med Kommunala pensionärsrådet, KPR ta fram 
förslag på annat koncept avseende aktiviteter för äldre för att öka hälsan och minska ofrivillig 
ensamhet. Ett första möte för detta är inbokat med samråds- och informationsutskottet den 
28 april.         
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§ 20 
Hemtjänstindex 
Thomas Ingelstrand, verksamhetscontroller och Marinette Urell, verksamhetschef för 
hemtjänsten informerar om hemtjänstindex där kvaliteten i alla kommuners hemtjänst mäts 
och analyseras och rankinglistor presenteras varje år.  
 
SPF Seniorerna har tagit fram ett hemtjänstindex där mätning görs genom följande: 

• Socialstyrelsens nationella brukarundersökning ”Vad tycker de äldre om 
äldreomsorgen?” (”äldreenkäten”) (23 nyckeltal) 

• Socialstyrelsens enhetsundersökning (11 nyckeltal) 
• Öppna jämförelser/Socialstyrelsens kommunenkät äldreomsorg (6 nyckeltal) 
• Kommunernas kvalitet i korthet (KKiK) (2 nyckeltal) 
• Socialstyrelsens kommunenkät e-hälsa (12 nyckeltal) 
• Senior Alert (1 nyckeltal) 
• Kommunernas webbplatser (17 nyckeltal) 

 
Delindex är uppdelat på följande:  

• Information 20 % 
• Biståndshandläggning 20 % 
• Utförande 40 % 
• Stöd/utveckling 20 % ( Nattkamera, digitala lås, samverkan med anhöriga, 

förebyggande insatser)  
 
Utifrån detta skapas en rankning:  

• Gnosjö hamnar på plats 1 i rankningen 
• Varberg på 2:a plats 
• Halmstad plats 46 
• Hylte plats 69 
• Kungsbacka plats 70 
• Falkenberg plats 165 
• Laholm plats 288 
• Ragunda plats 290  

 
Halmstad har gjort ett relativt bra utfall och i utförardelen i äldreenkäten ligger Halmstad 
bättre eller lika med alla kommuner i Sverige. Alla svar är lika mycket värda oavsett vem som 
har fyllt i enkäten. Marinette Urell, verksamhetschef för hemtjänsten informerar om att när 
kund har fyllt i enkäten själv så är man mer nöjd med hemtjänsten än när anhöriga eller 
närstående fyller i enkäten. Marinette påtalar att om det är någon kund som inte blir bemött 
korrekt så vill vi få information om det och då kan kund fylla i en synpunkt. 
 
I Halmstad är 97 % av kunderna nöjda med insatser och utförande. 
 
Det kommer en ny undersökning i år och det kommer troligtvis ett utfall i slutet på året.  
Det finns 71 olika nyckeltal som är uppdelat på 4 delindex med 18 kvalitetsområden.  
 
Thomas informerar om att hemvårdsförvaltningen har köpt in SPF:s fördjupade 
kommunrapport. Den 19/4 hade tjänstepersoner på förvaltningen genomgång av rapporten 
med granskarna. Ett antal områden med förbättringspotential är identifierade bland annat;  

• Information på hemsidan om personalkontinuitet i hemtjänsten 
• Hur lång tid det tar från ansökan till beslut om hemtjänst 
• En webbaserad räknesnurra för att kunna få en preliminär uträkning av vad 

hemtjänsten kommer att kosta 
• Skapa en jämförelsetjänst för att kunna jämföra olika utförare utifrån olika 

kvalitetsmått och flexibel hemtjänst 
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Flexibel hemtjänst innebär att omsorgsinsats inte specificeras på samma sätt som tidigare 
och biståndsenheten behöver inte kontaktas vid förändringar.  
 
Thomas framför att vi tittar även på andra åtgärder som exempelvis genomgång av svar från 
diverse enkäter som ingår i index och även löpande arbete med delar som ingår i index tex 
kundnöjdhet, kontinuitet i hemtjänsten, teknik/välfärdsteknik/digitalisering i hemtjänsten. Det 
finns ingen rimlighet att hamna på 100 %. År 1 är att åtgärda de lättare bristerna exempelvis 
information på hemsidan. Därefter jobbar vi kontinuerligt med förbättringar. Vissa delar kan 
vara lättare att åtgärda än andra.  
 
Marinette meddelar att verksamheten arbetar mycket med kvalitetsfrågor. För att undersöka 
vad verksamheten kan bli bättre på så testar hemtjänsten i år ett nytt arbetssätt som innebär 
att enhetschefen besöker två kunder / hemtjänstgrupp och månad för att föra en dialog om 
vad hen tycker att vi kan utveckla eller kan göra bättre. Hemtjänsten omvärlds bevakar den 
så omdebatterade och kallade ”minutstyrning” inom hemtjänsten. Det som kommit fram i 
nuläget är att övriga kommuner som medialt har ändrat sitt arbetssätt, har ändrat till att 
arbeta som Halmstads kommun gör. Vilket innebär ett arbetssätt med schabloner 
(ekonomisk ersättning till hemtjänstgruppen) och genomförandeplaner (i vilka kund och 
personal gemensamt har dokumenterat hur de beviljade hemtjänstinsatserna ska 
genomföras). 
 
§ 21 
Målbild God och nära vård 
Åsa Rydberg, medicinskt ansvarig för rehabilitering, MAR informerar om God och nära vård 
som är en statlig utredning där man tittade på framtidens hälso- och sjukvård. Kommunerna 
har idag en väldigt stor del av hälso- och sjukvård. Syftet med God och nära vård är att vi 
ska få en personcentrerad vård, att resurser styrs utifrån patientens behov. Det man säger i 
utredningarna är att vi har en sjukhustung vård. Halland har lägst antal vårdplatser i hela 
Europa. Vi är många patienter som konkurrerar om de vårdplatser som finns på sjukhusen.  
 
Målbild 
Hälso- och sjukvården bör ställa om så att primärvården är navet i vården och samspelar 
med annan hälso- och sjukvård och med socialtjänsten. Målet med omställningen av hälso- 
och sjukvården bör vara att patienten får en god, nära och samordnad vård som stärker 
hälsan. Målet bör också vara att patienten är delaktig utifrån sina förutsättningar och 
preferenser och att en effektivare användning av hälso- och sjukvårdens resurser ska kunna 
uppnås.  
 
2018 – Lag om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
2019 – Behovsstyrd vårdgaranti 
2020 – Beslut i regioner och kommuner för att genomföra omställningen 
2021 – Grunduppdrag för primärvården i HSL  
 
25 % av hälso- och sjukvårdens kostnader bedrivs i kommunen.  
Allt fler patienter skrivs in i kommunal hälso- och sjukvård. Sjukhusvistelser har blivit kortare 
och kortare. Det mesta sker idag i patientens hem och patienten har hemtjänst och/eller 
hemsjukvård. Det finns olika aktörer runt patienten.  
 
Primärvården är navet i den nära vården och den goda och nära vården gäller alla 
medborgare oavsett ålder.  
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Varför ställer vi om till nära vård 
Färre ska försörja fler, förändrade behov, jämlik hälsa, digitalisering förändrar beteenden 
(egenvård, läkemedelsgivare).  
 
Kopplat till målbild och färdplan avseende God och nära vård så finns det en 
överenskommelse mellan SKR och staten. För 2023 delas 6,3 miljarder kr ut till regioner och 
kommuner. Det finns medel för de två första punkterna nedan:  

• Utveckling av den nära vården med primärvården som nav 
• Goda förutsättningar för vården medarbetare 
• Insatser inom ramen för vision E-hälsa 
• En förstärkt ambulanssjukvård 

 
Åsa presenterar den regiongemensamma stödstrukturen 
 
 
Överenskommelser och avtal med Region Halland 

• Överenskommelse (ÖK) om hemsjukvård i Halland 
• Överenskommelse Trygg och effektiv utskrivning 
• Samverkansavtal för Gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel (GNHH) 
• Regional överenskommelse avseende ansvarsfördelning och samordnade insatser till 

barn, individer med psykisk funktionsnedsättning, riskbruk skadligt bruk eller 
beroende samt unga som vårdats utanför det egna hemmet 2022-2024 

 
 
Målbilden för Halland heter omtanke Halland. Denna målbild togs fram av genomförande-
gruppen och godkändes i november 2022. Den ska vara personcentrerad, sammanhållen 
och nära.  
 
Fyra framgångsfaktorer leder mot målet 

• Hälsofrämjande - I Halland finns förutsättningar för god hälsa 
• Gemensam - I Halland gör vi vård och omsorg bättre tillsammans 
• Trygg - I Halland bygger vård och omsorg på kompetens och tillit 
• Enkel – I Halland är vård och omsorg nära och lätt att nå 

 
Oavsett vem jag är, var jag bor eller hur gammal jag är så utformas vård och omsorg för mig 
och mina individuella förutsättningar.  
 
§ 22 
Trygg och effektiv utskrivning 
Åsa Rydberg, medicinskt ansvarig för rehabilitering, MAR informerar om trygg och effektiv 
utskrivning från slutenvården.  
 
Bakgrund 
2018: Lag (2017:612) om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård.  
Gemensam överenskommelse mellan Region Halland och de sex halländska kommunerna 
(inkl. Betalningsmodell).  
Rutiner och Anvisning tas fram. 
 
2018-2022: Fortsatt arbete med implementering och uppföljning av ÖK.  

• Rutiner och arbetssätt förändras/utvärderas 
• Behovet av korttidsplatser ökar 
• Betalningsansvaret för kommunerna ökar 
• Medelvårdtid inom somatisk vård är kort (3,79 dagar/patient) 
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Huvudsyftet med den nya lagen är att patienter som inte behöver vara på sjukhuset ska inte 
vara det. Regioner och kommuner måste samverka bättre gällande patienter som skrivs ut 
från sjukhuset vilket görs genom en samordnad individuell plan (SIP). I 5 år har man gjort om 
och förändrat innehåll och arbetssätt.  
 
Ny överenskommelse trädde i kraft 23-01-01 (inkl. ny betalningsmodell) och begreppet 
utskrivningsklar och hemgångsklar förtydligades.  
 
Vi jobbar nu på ett annat sätt, patienter blir utskrivningsklara från sjukhuset snabbare. Det 
handlar om att göra en bra planering och att kunna möta upp hemgångar på ett bra sätt. Vi 
samarbetar med regionen och kvalitetssäkrar processen i kommunen. Många patienter kan 
inte komma hem efter en sjukhusvistelse utan måste då komma till en korttidsplats.  
 
Åsa går igenom utskrivningsprocessen stegvis.  
 
Varje månad genomför Halmstads kommun ca 120 utskrivningsplaneringar (Rött, Gult och 
Grönt spår). Mellan 40-50 % av planeringar i rött och gult spår genererar en korttidsplats. 
Kommunen har utökat bemanningen i planeringsteamet för att möta behovet av snabba vård 
flöden och ökade behov av insatser efter utskrivning. I Halland har vi ett uppdrag att patient 
ska vara hemgångsklar innan utskrivning. Det är för att säkerställa att det finns läkemedel, 
hjälpmedel mm vid utskrivning.  
 
Vård- och omsorgskollen i Halland  
Under mars 2023 erbjöds patienter som skrevs ut från sjukhuset en intervju med diverse 
frågor om hur de upplevde utskrivningsprocessen och hur det fungerar hemma. Cirka 80 
patienter och anhöriga svarade. Patienterna är överlag nöjda med utskrivningsprocessen.  
 
Åsa informerar om identifierade risker/avvikelser vid utskrivning:  

• Patienten kommer till korttidsenheten Bäckagård/eget boende och är inte 
hemgångklar (d.v.s. det saknas läkemedelslista, läkemedel, epikris, hjälpmedel) 

• Ansvarig hemtjänstgrupp/ hemsjukvård får ingen information från vårdavdelningen på 
Hallands sjukhus att kunden/patienten är på väg hem 

• Patienten skickas hem från slutenvården/akuten utan SIP eller SoL-planering trots att 
det finns ett behov 

• Under vårdplaneringen har pat. flera olika behandlingar/utredningar kvar att göra. 
Patienten är dock registrerad som utskrivningsklar 

• Händelser kopplade till liggande transport/taxiresor hem från slutenvården 
• Övriga avvikelser 

 
 
Framtid 

• Fortsatt snabba vård flöden och stort behov av fortsatt hälso- och sjukvård och 
omsorg i hemmet då patienter skrivs ut från Hallands sjukhus 

• Utökad samverkan och nya samverkansformer mellan kommunerna och Region 
Halland.  

• Välfärdsteknik och digitala lösningar 
• Personalens kompetens 
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§ 23 
Fast omsorgskontakt 
Eva Persson, utvecklingsledare och Eva-Lotta Tylenius, enhetschef Västersols hemtjänst 
informerar om fast omsorgskontakt.  
 
Den 1 juli 2022 infördes en ny bestämmelse i socialtjänstlagen, SoL (2001:453) med krav på 
att den person som har hemtjänst ska erbjudas en fast omsorgskontakt.    
 
Syftet är att den enskilde individen ska få: 

• ökad kontinuitet i kontakterna med hemtjänsten 
• mer individanpassade insatser 
• skapar trygghet 
• samordning av hemtjänstinsatser 

 
 
Genomförande 
För att föra in detta så har en kartläggning genomförts av hur det ser ut idag i de 24 
kommunala hemtjänstgrupperna. Diskussioner har förts i kvalitetsstyrgrupper där 1-2 
personal träffas 4 ggr per år för att diskutera hur man kan förbättra kvaliteten för den 
enskilde. Det är viktigt att kunskapen kommer från personalen i verksamheterna. Även 
biståndshandläggare har varit involverade i detta arbete. Webbutbildning har genomförts för 
vårdbiträde och undersköterskor.  
 
Det handlar om att få med all personal på förändringen. I varje hemtjänstgrupp finns det två 
eller flera arbetslag kopplat till kunder utifrån ett geografiskt område. Detta för att möjliggöra 
att personal kan träffa kunden med en viss frekvens och regelbundenhet. I det mindre 
arbetslaget är det två omvårdnads personal som har huvudansvaret att vara fast 
omsorgskontakt för en kund för att kunna täcka upp för varandra vid frånvaro. Genom detta 
arbetssätt blir det bättre kontinuitet för kund.  
 
Socialstyrelsen trycker på att man ska skapa trygghet för kunden.  
Alla kunder ska erbjudas en fast omsorgskontakt och man tittar utifrån behovet om det 
behövs. Kund ska kontakta sin fasta omsorgskontakt, hemtjänstgruppen eller planerare vid 
frågor. Den fasta omsorgskontakten ansvarar för att kund får en aktuell telefonlista. Allt 
samarbete med närstående sker utifrån kundens önskemål.  
 
Nästa steg i arbetet:  
 Socialstyrelsen kommer att publicera ett vägledningsmaterial den 28 april 2023 
 Från och med 1 juli 2023 får endast undersköterska utses till fast omsorgskontakt 

 
Vidare information finns att läsa på Kunskapsguiden – Samlad kunskap från Socialstyrelsen 
 
Fast omsorgskontakt i hemtjänsten - Kunskapsguiden 
 
 
§ 24 
Information 
Hemvårdsnämndens beslut 2023-03-01 
Pia Bagge, T.f. förvaltningschef informerar om hemvårdsnämndens beslut 2023-03-01.  
 
Ansökan från Vardaga Äldreomsorg AB (Halmstad Villa Soldalen) om deltagande i 
valfrihetssystem avseende avrop av enstaka platser  i äldreboende enligt lagen 
omvalfrihetssystem (LOV) 12/51 
 

https://kunskapsguiden.se/omraden-och-teman/arbetsmetoder-och-perspektiv/fast-omsorgskontakt/
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Beslut 
1. Hemvårdsnämnden beslutar att godkänna leverantör avseende avrop av 60 platser 

enligt anbud. 
2. Hemvårdsnämnden ger hemvårdsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett avtal mellan 

hemvårdsnämnden och leverantören. 
3. Hemvårdsnämnden beslutar att fördelning av platser med somatisk inriktning är två 

tredjedelar och inriktning för personer med demenssjukdom är en tredjedel av det 
totala antalet platser.  

 
Ärendet 
Vardaga Äldreomsorg AB inkom med anbud avseende avrop av enstaka platser i 
äldreboende 2022-11-14. Leverantören uppför ett äldreboende med 60 platser på 
Soldalsvägen 14, 302 91 Halmstad. Boendeenheterna ligger fördelat på två (2) plan med 10 
boendeplatser i varje enhet. På tredje (3) planet finns festsal och takterrass. Varje lägenhet 
är 30 kvm och är utrustad med trinettkök, kylskåp och garderob. Fastighetsägare är Estea. 
Boendets koncept kommer att vara aktivitet och social samvaro. Grunden för detta ligger i 
Vardagas väletablerade koncept ”Den goda dagen, den goda natten och mat som hemma 
m.fl.” 
 
Hemvårdsförvaltningen har i samråd med Vardaga Villa Soldalen kommit överens om 
platsfördelningen då den möter de behov som framgår av befintlig kö till särskilt boende. 
Halmstad kommun tecknar avtal med samtliga leverantörer som uppfyller ställda krav och 
villkor. 
Hemvårdsnämnden i Halmstad har beslutat att tillämpa valfrihet när det gäller platser i 
äldreboende. Det innebär att intresserade leverantörer har möjlighet att löpande lämna 
anbud om att erbjuda platser.  
 
Utgångspunkten för det fria valet är: 
- Valfrihet för kunden 
- Möjlighet att byta leverantör 
- En ökad fokusering på kvalitet 
- Ökade möjligheter till profilering av tjänsterna 
- En konkurrensutsättning ger förutsättningar för en effektivisering av verksamheten 
 
 
Verksamhetsplan 2023 med sikte på 2028, inklusive internbudget 2023 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att godkänna verksamhetsplan 2023 med sikte på 2028, 
inklusive internbudget 2023 
 
Ärendet 
Hemvårdsförvaltningen har tillsammans med hemvårdsnämnden arbetat fram ett förslag till 
Verksamhetsplan 2023 med sikte på 2028 inklusive internbudget för 2023 och 
internkontrollplan 2023.  
Ärendet har initierats som ett led i planeringsprocessen som utgår från Halmstads kommuns 
styrmodell. Nämndernas verksamhetsplaner utformas efter en kommungemensam mall och 
dokumenteras och följs upp i systemet Stratsys. 
 
Verksamhetsplanering skall ske utifrån de tre perspektiv som gäller i kommunens styrning. 
Mål fastställs för det som är särskilt viktigt att utveckla i verksamhetens uppdrag, 
kvalitetsfaktorer fastställs för det som är särskilt viktigt att följa för att garantera att uppdraget 
utförs på det sätt som är tänkt och en budget fastställs för att fördela resurserna för både 
utveckling och genomförande av uppdraget.  
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Fem verksamhetsmål har föreslagits med utgångspunkt i hemvårdsnämndens grunduppdrag 
samt det av kommunfullmäktige beslutade planeringsdirektiv med budget för 2023-2027 (KF 
§ 182).  
 
Utifrån genomförd riskanalys anges risker som ska granskas specifikt i hemvårdsnämndens 
internkontroll 2023. Kontrollerna kommer att beskrivas i hemvårdsförvaltningens 
verksamhetsplan för 2023. 
 
Kommunfullmäktiges beslut innebär att hemvårdsnämndens disponibla utrymme i kronor 
ökar med 60 134 000 kr och uppgår till 1 397 537 000 kr år 2023 inklusive 2022 års 
lönekompensationer. 
 
 
Verksamhetsberättelse för år 2022 inkl. internkontroll, patientsäkerhetsberättelse och 
kvalitetsberättelse 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att godkänna verksamhetsberättelse 2022 inklusive uppföljning 
av internkontroll samt patientsäkerhetsberättelse och kvalitetsberättelse 
 
Ärendet 
Hemvårdsförvaltningen presenterar en verksamhetsberättelse i sin helhet innehållande vissa 
obligatoriska delar som redovisning av gjorda internkontroller, personalredovisning, 
patientsäkerhetsberättelse och kvalitetsberättelse. Verksamhetsberättelsen redovisas för 
hemvårdsnämnden, kommunala pensionärsrådet, fackliga organisationer samt sänds in till 
kommunledningsförvaltningen. 
 
 
Hemvårdsnämndens beslut 2023-03-29 
Pia Bagge, T.f. förvaltningschef informerar om hemvårdsnämndens beslut 2023-03-29.  
 
Ekonomisk rapport 2023 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att lägga rapporten till handlingarna 
 
Ärendet 
Prognosen baserad på utfallet efter två månader indikerar att äldreomsorgens drift 2023 
kommer att uppvisa ett underskott motsvarande 4 000 tkr.   
Ett nollresultat förväntas inom hemsjukvård och förebyggande verksamhet medan de andra 
två huvudverksamheterna äldreboende och hemtjänst prognostiserar överskott motsvarande 
9 000 tkr respektive 4 600 tkr. Trots detta förutspås ett totalt underskott för nämnden då 
bland annat kostnader för inköp till det nya äldreboendet och det nya korttidsboendet 
förväntas innebära merkostnader på 10 000 tkr. En negativ budgetavvikelse på 4 000 tkr 
förväntas också när det gäller utskrivningsklara patienter. 
Resultatbalansering från 2022 på 1 188 kkr är medräknad i prognosen.  
När det gäller investeringar förväntas ett nollresultat.    
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Statsbidrag 2023 avseende utökad verksamhetsförlagd utbildning (VFU) 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att ge hemvårdsförvaltningen i uppdrag att ansöka om 
statsbidrag avseende utökad verksamhetsförlagd utbildning.  
 
Ärendet 
Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att under 2023 fördela medel till regioner och 
kommuner för utökad verksamhetsförlagd utbildning (VFU).  
  
Satsningen på utökade VFU-platser har som målsättning att bidra till att öka antalet 
studenter på sjuksköterskeutbildningen och säkerställa genomströmningen. Detta för att 
antalet legitimerade sjuksköterskor på sikt ska öka och därmed skapa en bredare bas för 
framtida rekrytering av sjuksköterskor och möjliggöra utbildning av fler 
specialistsjuksköterskor. Syftet är att öka incitamenten för samtliga regioner och kommuner 
att ta emot fler studenter under utbildning. Statsbidraget som ska fördelas efter ansökan är 
totalt 250 000 000 kronor. 
  
Villkor för att få del av statsbidraget är att regionen eller kommunen i ansökan redovisar: 
  
antalet VFU-veckor och platser som har genomförts i regionens eller kommunens regi för 
sjuksköterskeutbildningen under vårterminen 2022, och 
  
en uppskattning av antal VFU-veckor och platser som kommer att kunna genomföras i 
regionens eller kommunens regi vårterminen 2023.  
  
Hemvårdsnämnden har till våren 2023 ökat såväl antalet VFU-platser (från 19 till 30) som 
VFU-veckor (från 114 till 180) för studenter på utbildning mot sjuksköterskeexamen i 
jämförelse med våren 2022. Detta berättigar till att söka detta statsbidrag.  
  
Eftersom tilldelning i uppdraget sker baserat utifrån hur stor del av den totala ökningen av 
antalet VFU-veckor som aktuell kommun eller region står för ansöker man om 0 kronor. Den 
slutliga tilldelningen beräknas sedan och meddelas först i samband med att beslut fattas. 
 
Statsbidrag för äldreomsorgslyftet 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att lägga informationen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att betala ut statsbidrag till kommuner som 
ersättning för att anställda ska kunna utbilda sig till vårdbiträde eller undersköterska under 
arbetstid, eller fortbilda sig genom andra kompetenshöjande utbildningar inom vård och 
omsorg om äldre. Äldreomsorgslyftet syftar till att stärka kompetensen inom kommunalt 
finansierad vård och omsorg genom att ge ny och befintlig personal möjlighet att genomgå 
utbildning på betald arbetstid så att de äldre och deras anhöriga känner ökad trygghet och 
ges en god omsorg. Staten kommer att finansiera kostnaden för den tid som den anställde är 
frånvarande från sitt arbete på grund av studier.  
  
Äldreomsorgslyftet föreslås fortsätta till och med 2023. Halmstads kommuns andel av 
statsbidraget 2022 uppgick till 17 614 352 kronor och har rekvirerats av hemvårdsnämnden 
för Halmstads kommun. Av det totala beloppet har drygt 2 987 289 kr, eller ca 17 %, tilldelats 
de enskilda utförarna. 
 
 



Halmstads kommun  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Pensionärsrådet                                                         2023-04-20 

 11 

 
Statsbidrag för 2022 till kommuner i syfte att säkerställa en god vård och omsorg av 
äldre personer 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att lägga informationen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Socialstyrelsen har på regeringens uppdrag fördelat bidrag till kommuner i syfte att 
säkerställa en god vård och omsorg av äldre personer. Bidraget omfattar totalt 3 998 500 
000 kronor för 2022 där Halmstads kommun har rekvirerat 41 358 189 kr. Rekvirerade medel 
har varit möjliga att använda från och med den 1 januari till och med den 31 december 2022. 
Om inte hela det rekvirerade beloppet har använts under perioden ska återstoden 
återbetalas. 
  
Kommunstyrelsen har erhållit hela beloppet, då hemvårdsnämnden istället kompenserats i 
befintlig ram. De enskilda utförarna har erhållit 4 804 781 kr vilket motsvarar ca 12 % av det 
rekvirerade beloppet.  
  
Medlen har i huvudsak använts till att finansiera Heltidsarbete som norm men även till att 
finansiera inköp av teknisk utrustning och utökning av tjänster inom hemsjukvården. 
 
 
Statsbidrag för att motverka ensamhet bland äldre och för ökad kvalitet i vården och 
omsorgen om personer med demenssjukdom 
 
Beslut 
Hemvårdsnämnden beslutar att lägga informationen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att under 2022 fördela medel till kommunerna 
för att motverka ensamhet bland äldre och för ökad kvalitet i vården och omsorgen om 
personer med demenssjukdom.  
  
Statsbidraget omfattar totalt 608 500 000 kronor för 2022 där Halmstads kommun har 
rekvirerat 6 293 975 kr. Medel har använts till olika typer av aktiviteter så som 
musikunderhållning, cykelturer och bakning för att nämna några exempel. Mer fokus har 
också kunnat läggas på individanpassade aktiviteter samt aktiviteter i mindre grupper tack 
vare statsbidraget. 
  
Rekvirerade medel har varit möjliga att använda från och med den 1 januari till och med den 
31 december 2022 och hela det rekvirerade beloppet har förbrukats. 
 
Lägesrapport semestervikarier 
Pia Bagge, T.f. förvaltningschef informerar om at ledningsgruppen får veckovis en rapport 
gällande anställda semestervikarier. Rekryteringen av sommarvikarier sköts av en 
centraliserad bemanningsenhet.  I dagsläget behöver vi 741 sommarvikarier till hemtjänst, 
äldreboende, larmpatrullen och Svalans dagverksamhet. Hittills har vi uppnått 69 % 
rekrytering. Vi ligger lite efter i jämförelse med föregående år och vi saknar fortfarande ca 
200 vikarier. När det gäller sjuksköterskor så gör vi nu en upphandling gällande 
sjuksköterskebemanningen i sommar.  
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Slottsparkens äldreboende 
Niklas Ohlin, lokalplanerare informerar om att hemvårdsförvaltningen har tillsammans med 
Hemsö arbetat fram ett förslag på att genomföra en planerad evakuering av Slottsparkens 
äldreboende för att renovera och bygga om huset till ett modernare och mer ändamålsenligt 
äldreboende. Under hösten 2023 kommer 2 nya äldreboenden att stå klara med 60 
lägenheter vardera (Ranagård och Villa Soldalen), vilket gör att vi får en överkapacitet på 
antalet lägenheter. Av den anledningen har vi ett bra tillfälle att evakuera och renovera 
Slottsparken under 2024. Evakueringen kan då ske på ett lugnt och tryggt sätt för de boende 
och personal. För de boende som önskar så kommer det finnas möjlighet att flytta tillbaka till 
Slottsparkens äldreboende när renoveringen är färdig. 
 
Hemvårdsnämnden fick information om förslaget på sammanträdet den 29 mars 2023.  
Hemvårdsnämnden ska på sammanträdet 26 april 2023 fatta beslut i ärendet.  
  
Eva Sjögren informerar om att växelvården kommer i slutet på året att flytta till Ranagårds 
äldreboende då vi är i behov av fler korttidsplatser på Nymansgården.  
 
Seniorfestivalen 18 maj 
Marinette Urell, verksamhetschef för hemtjänsten informerar om att det även i år kommer att 
bli en seniorfestival den 18 maj kl. 13-16 på Stora Torg. Temat är dansband så vi kommer att 
ha en dansbana, kortege av veteranbilar, möjlighet finns också att åka med veteranbilarna, 
karuseller, tombola, marknadsstånd mm och tillstånd för detta är sökt. Våra kunder kommer 
att erbjudas korv och bröd. Det är ett stort arrangemang och det kommer att finnas läkare 
och sjuksköterskor på plats. Alla Hjärtans hus kommer att vara öppet så möjlighet finns att 
nyttja toaletter där.  
 
Gun Yström, PRO framför att det saknades sittplatser förra året.  
Marinette Urell svarar att det finns fler tält med stolar i år så förhoppningen är att dessa ska 
räcka.  
 
Assistenten 
Jeanette Hembring-Stjernström, sekreterare informerar om att Kommunala pensionärsrådet 
nu har tillgång till programmet Assistenten där handlingar till sammanträdet finns. Om det är 
problem att komma in i Assistenten så ombeds ledamöterna ta kontakt med IT service på tel. 
035-138000.  
 
§ 25 
Övriga Frågor 
Bowling 
Leif Gustavsson, PRO önskar att vi breddar frågorna, inte bara pratar äldreomsorg.  
Bowling är en sådan fråga. Vi har ingen bowlinghall och det är många äldre och 
funktionshindrade som utövar denna sport. Leif önskar ett klarläggande i denna fråga om det 
kommer att bli en bowlinghall.   
 
§ 26 
Avslut 
Ordföranden Gun-Britt Löfdahl tackar för dagens sammanträde och förklarar mötet för 
avslutat. Nästa sammanträde är den 8 juni 2023 kl. 09.00-12.00 på Södra vägen 5, 
konferensrum Respekt.   


